

濮阳经济技术开发区招商引资工作领导小组文件

濮开招商〔2021〕2号

关于印发《濮阳经济技术开发区支持双招双引促进高质量发展若干措施》的通知

各乡（镇）人民政府，各街道办事处（筹备组），区内各单位：

现将《濮阳经济技术开发区支持双招双引促进高质量发展若干措施》印发给你们，请结合实际认真贯彻执行。

2021年2月4日

濮阳经济技术开发区 支持双招双引促进高质量发展若干措施

为进一步加大招才引智和招商引资工作力度，加快引进新动能、培育新产业、厚植新优势，促进濮阳经济技术开发区经济高质量发展，根据《濮阳市人民政府关于印发濮阳市支持双招双引促进高质量发展二十三条措施的通知》（濮政〔2020〕29号）精神，结合开发区实际，特制定本措施。

一、招才引智支持措施

对在濮阳经济技术开发区创业和进入开发区重点企业（市、县〔区〕属国有企业除外）工作的院士、行业领军人物、重大专利发明人、世界500强、中国500强企业总裁级高管、企业高级管理人员（副总经理或相当层级以上职务的人员）和副高级以上专业技术人员、大学毕业生、高级技师、技师、高级技工等给予支持。

（一）对院士、行业领军人物、重大专利发明人、世界500强、中国500强企业总裁级高管来濮投资、居住生活的，奖励一套面积不超160平方米的住房，给予10万元购车补贴；其缴纳个人所得税地方留成部分，五年内100%奖励个人；承担科研课题的，给予每人每年最高100万元科研经费补贴。

（二）对企业高级管理人员和副高级以上专业技术人员，在濮阳工作满一年、与企业签订三年以上劳动合同、缴纳社会保险不少于半年，在濮阳开发区范围内购买首套商品住房的，一次性给予购房款50%、总额不超50万元的补贴；租

房居住的，每月给予 3500 元补贴；其缴纳个人所得税地方留成部分，五年内 100%奖励个人。

（三）对普通全日制博士、硕士、本科毕业生，在濮阳开发区落户且工作满一年、与企业签订三年以上劳动合同、缴纳社会保险不少于半年，在濮阳开发区范围内购买首套商品住房的，分别给予 30 万元、20 万元、10 万元购房补贴；签订一年以上劳动合同且缴纳社会保险不少于半年，租房居住的，每月分别给予 3500 元、2500 元和 2000 元的租房补贴，补贴时间不低于五年。

（四）对我区产业发展亟需的高级技师、技师、高级工，在濮阳落户且工作满一年、与企业签订三年以上劳动合同、缴纳社会保险不少于半年，在濮阳开发区范围内购买首套商品住房的，分别给予 10 万元、8 万元、5 万元购房补贴；签订一年以上劳动合同且缴纳社会保险不少于半年，租房居住的，每月分别给予 3000 元、2500 元、2000 元的租房补贴，补贴时间不低于五年。

（五）对新设立的外来投资企业和科研创新平台，其聘用的各类人才，参照上述规定，享受相应政策支持。

（六）鼓励企业建设科研创新平台，对新认定或引进的国家级、省级、市级工程（技术）研究中心、重点实验室、工程实验室、企业技术中心、科技孵化器科研创新平台，分别给予 200 万元、100 万元、50 万元奖励。对从外地搬迁至濮阳开发区的省级以上各类科研创新平台，给予搬迁费 30%的补助和最高不超过 100 万元的开办费补贴。进入科研

创新平台工作的各类人才，其缴纳个人所得税地方留成部分，五年内 100%奖励个人。

二、招商引资支持措施

对引进符合我市“三大三专”产业（石油化工、装备制造、食品加工、现代家居、羽绒及制品、生物基新材料）、战略性新兴产业（节能环保产业、新一代信息技术产业、生物产业、高端装备制造业、新能源产业、新材料产业、新能源汽车产业）、现代服务业、总部经济等项目给予支持。

（七）新设立固定资产投资 1 亿元以上（含 1 亿元，下同）且达到规定投资强度的制造业项目（或固定资产投资 5000 万元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），亩均税收达到 15 万元以上的，按相当于土地实际出让总价款的 30%给予奖励；3 亿元以上的（或 2 亿元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），按 50%给予奖励；5 亿元以上的（或 3 亿元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），按 80%给予奖励；10 亿元以上的（或 5 亿元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），按 100%给予奖励。

（八）新设立固定资产投资 1 亿元以上且达到规定投资强度的制造业项目（或固定资产投资 5000 万元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），亩均税收达到 15 万元以上的，自投产运营第一个完整年度起，三年内按其缴纳的增值税和企业所得税地方留成部分 100%给予奖励；3 亿元以上的（或 2 亿元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），前三年按 100%给予奖励，第四、第五年按 50%给予奖励；5

亿元以上的（或3亿元以上的战略性新兴产业、高新技术产业项目），实行“一事一议”。

（九）新设立固定资产投资5000万元以上且具有独立法人资格的现代物流、文化旅游项目，以及省级以上总部经济和新基建项目，自投产运营第一个完整年度起，三年内按其缴纳的增值税和企业所得税地方留成部分100%给予奖励；1亿元以上的，前三年按100%给予奖励，第四、第五年按50%给予奖励；3亿元以上的，实行“一事一议”。

（十）新设立不符合第（七）、第（八）条支持措施的产业项目投产运营后，年纳税在200万元以上的，前三年按其缴纳的增值税和企业所得税地方留成部分100%给予奖励；500万元以上的，前三年按100%给予奖励，第四、第五年按50%给予奖励。

（十一）对固定资产投资2000万元以上、租用标准厂房的项目，前三年租金免缴，第四、第五年租金减半。享受优惠期间，标准厂房不得对外转租或改变用途。

（十二）入驻楼宇的企业，年地方纳税额不超过200万元的，三年内每年按其缴纳的增值税和企业所得税地方留成部分20%给予奖励；200万元—500万元的，三年内按每年40%给予奖励；500万元以上的，三年内按每年50%给予奖励。

（十三）外商投资企业新设立或增资，或以并购方式参与我市企业改造重组，按当年实际到位外资金额的2%给予奖励，最高不超过500万元；对世界500强外商投资企业设立的制造业项目，按当年实际到位外资金额的3%给予奖励，最

高不超过 750 万元。

（十四）符合本措施支持范围各类人才，协助引进或自主创办实体经济企业或科研创新平台，租用厂房（楼宇）的，三年内免缴租金；三年内按其缴纳的增值税和企业所得税地方留成部分 100% 给予奖励；有研发经费投入的，给予研发投入 30%、最高不超过 200 万元的奖励；实现科技成果转化，根据其先进性程度，每项成果给予不超过 100 万元的奖励；符合支持条件的，优先给予产业基金支持。

三、引荐者支持措施

（十五）支持中介机构参与招商。支持各乡（镇）办及有关单位与商协会、招商专业机构、投资公司、咨询公司、会计师事务所等各类中介机构签订委托招商协议，参与我区招商工作，可给予每年不超过 20 万元的工作经费。中介机构招引项目落地的，按项目实际到位固定资产投资额的 3% 给予奖励，单个项目最高奖励 200 万元。对引进世界 500 强企业、国内 500 强企业、国内民企 500 强企业的项目，分别再一次性给予 30 万元、20 万元、10 万元奖励。

（十六）鼓励聘请顾问参与招商。鼓励各乡（镇）办及有关单位聘请有影响力、有项目信息资源的企业家、专家及濮阳籍在外成功人士作为我区招商顾问，可给予每年不超过 10 万元的活动经费。招商顾问招引项目落地的，按项目实际到位固定资产投资额的 3% 给予奖励，单个项目最高奖励 100 万元。对引进世界 500 强企业、国内 500 强企业、国内民企

500 强企业的项目，分别再一次性给予 10 万元、8 万元、5 万元奖励。公职人员以外的自然人引进项目的，按招商顾问标准予以奖励。

（十七）激励公职人员参与双招双引。对新引进符合本措施支持范围、固定资产投资 1 亿元以上且达到开工条件的项目，或引进 1 名高层次人才公职人员，年度考核优先评定为优秀等次，颁发奖励证书；新引进 3 亿元以上项目或 3 名高层次人才的，年度考核优先评定为优秀等次，颁发奖励证书，同时记三等功一次；新引进 5 亿元以上项目或 5 名高层次人才的，年度考核优先评定为优秀等次，颁发奖励证书，优先推荐为市级以上劳动模范。

（十八）对引进符合本措施支持条件的院士、行业领军人物、世界 500 强、中国 500 强企业总裁级高管、重大专利发明人的引荐者（公职人员除外），分别给予 60 万元、30 万元、20 万元、15 万元奖励。

四、人才和项目引进服务保障措施

（十九）我区及各县（镇）办加强产业集聚区生活配套服务设施建设，满足人才入驻所必需的购物消费、文化娱乐、养生休闲等物质和精神需要。

（二十）对院士、行业领军人物、世界 500 强、中国 500 强企业总裁级高管、重大专利发明人、企业高级管理人员和副高级以上专业技术人员，优先纳入党委联系服务专家范畴，优先纳入重点人才项目申报计划，优先给予职称评聘、表彰奖励，积极推荐为“两代表一委员”人选；其配偶有工作意

向、符合就业条件的，协助安排相应工作；其子女需转学、入学幼儿园、小学、初中的，按照本人意愿，优先安排公办幼儿园、学校；我区重点医疗机构开设“绿色通道”，每年组织两次免费体检。

（二十一）对符合本措施支持范围的外来投资项目，在环境容量、用地等方面优先予以保障，由我区招商部门牵头负责、协调办理项目落地各项手续。

五、相关事项

区内现有企业新投资注册成立公司，符合本措施支持条件的，享受同等政策支持。

对具有引领示范作用的重大招商引资项目或具有集聚带动作用的区中园项目、飞地经济项目，可通过“一事一议”、“一企一策”，给予更优惠政策支持。

本市已出台的涉及与本措施同性质、同类型优惠规定的，按照就高不重复原则兑现。

本措施所指各类人才，符合《“濮上英才计划”实施办法（试行）》等相关政策的，按照有关规定予以支持。

本措施自发布之日起施行，有效期五年，具体政策实施细则由区招商局牵头制定并解释。

Several measures of Puyang economic and Technological Development Zone to support double recruitment and double introduction and promote high-quality development

In order to further strengthen talent recruitment and investment attraction, accelerate the introduction of new kinetic energy, cultivate new industries and plant new advantages, and promote the high-quality economic development of Puyang economic and Technological Development Zone, according to the spirit of the notice of Puyang Municipal People's Government on printing and distributing the 23 measures of Puyang City to support double recruitment and double introduction and promote high-quality development (Puzheng [2020] No. 29), This measure is specially formulated in combination with the actual situation of the development zone.

1. Support measures for talent recruitment

Academicians, industry leaders, major patent inventors, president level executives of the world's top 500 and China's top 500 enterprises, senior managers of enterprises (deputy general manager or personnel at or above the equivalent level) and professional technicians at or above the deputy senior level who start businesses in Puyang economic and Technological

Development Zone and work in key enterprises in the Development Zone (except state-owned enterprises in cities and counties [districts]) University graduates, senior technicians, technicians, senior technicians, etc.

(1) For academicians, industry leaders, major patent inventors, top 500 enterprises in the world and top 500 enterprises in China who come to invest and live in Pu, a set of housing with an area of no more than 160 square meters will be rewarded and a car purchase subsidy of 100000 yuan will be given; The local retained portion of individual income tax shall be rewarded 100% within five years; Those undertaking scientific research projects will be given a subsidy of up to 1 million yuan per person per year.

(2) For senior managers and professional technicians above deputy senior level who have worked in Puyang for more than one year, signed labor contracts with enterprises for more than three years, paid social insurance for no less than Mou years, and purchased the first commercial housing within Puyang Development Zone, a one-time subsidy of 50% of the house purchase price and a total amount of no more than 500000 yuan shall be given; Those who rent a house will be given a subsidy of 3500 yuan per month; The local retained portion of

individual income tax will be rewarded 100% within five years.

(3) For ordinary full-time doctoral, master and undergraduate graduates who have settled in Puyang Development Zone and worked for one year, signed labor contracts with enterprises for more than three years, paid social insurance for no less than half a year, and purchased the first commercial housing within Puyang Development Zone, they will be given house purchase subsidies of 300000 yuan, 200000 yuan and 100000 yuan respectively; For those who sign a labor contract for more than one year and pay social insurance for no less than half a year, and rent a house, they will be given 3500 yuan, 2500 yuan and 2000 yuan rental subsidies each month for no less than five years.

(4) Senior technicians, technicians and senior workers urgently needed for the industrial development of our district, who have settled in Puyang and worked for one year, signed labor contracts with enterprises for more than three years, paid social insurance for no less than half a year, and purchased the first commercial housing within the scope of Puyang Development Zone, will be given house purchase subsidies of 100000 yuan, 80000 yuan and 50000 yuan respectively; For those who sign a labor contract for more than one year and pay

social insurance for no less than half a year, and rent a house, they will be given rental subsidies of 3000 yuan, 2500 yuan and 2000 yuan per month for no less than five years.

(5) All kinds of talents employed by newly established foreign-invested enterprises and scientific research and innovation platforms enjoy corresponding policy support with reference to the above provisions.

(6) Enterprises are encouraged to build scientific research and innovation platforms. Newly recognized or introduced national, provincial and municipal engineering (Technology) research centers, key laboratories, engineering laboratories, enterprise technology centers, science and technology incubators and other scientific research and innovation platforms will be rewarded with 2 million yuan, 1 million yuan and 500000 yuan respectively. For all kinds of scientific research and innovation platforms above the provincial level relocated from other places to Puyang Development Zone, 30% of the relocation fee and a start-up fee subsidy of no more than 1 million yuan will be given. For all kinds of talents working on the scientific research and innovation platform, the local retained part of their personal income tax will be rewarded 100% within five years.

2.Supporting measures for attracting investment

The introduction of "three major and three specialized" industries (petrochemical industry, equipment manufacturing, food processing, modern household, down and products, and new bio based materials), strategic emerging industries (energy conservation and environmental protection industry, new generation information technology industry, biological industry, high-end equipment manufacturing industry, new energy industry, new material industry, and new energy automobile industry), modern service industry Support the headquarters economy and other projects.

(7) For newly established manufacturing projects with a fixed asset investment of more than 100 million yuan (including 100 million yuan, the same below) and reaching the specified investment intensity (or strategic emerging industries and high-tech industrial projects with a fixed asset investment of more than 50 million yuan), if the average tax per mu reaches more than 150000 yuan, 30% of the actual total price of land transfer will be rewarded; 50% reward will be given to those with more than 300 million yuan (or strategic emerging industries and high-tech industrial projects with more than 200 million yuan); 80% reward will be given to those with more

than 500 million yuan (or strategic emerging industries and high-tech industrial projects with more than 300 million yuan); 100% reward will be given to those with more than 1 billion yuan (or strategic emerging industries and high-tech industrial projects with more than 500 million yuan).

(8) For the projects with a strategic investment of more than RMB 50 million per mu and a complete investment of more than RMB 1.5 million in new and high-tech industries (since the first year of operation of the new and high-tech industries), the investment in fixed assets has reached RMB 50 million or more, and the investment intensity of the new and high-tech industries has reached RMB 1.5 million, 100% of the local retained part of the value-added tax and enterprise income tax paid within three years; For projects with more than 300 million yuan (or strategic emerging industries and high-tech industrial projects with more than 200 million yuan), 100% reward will be given in the first three years, and 50% reward will be given in the fourth and fifth years; For projects with more than 500 million yuan (or strategic emerging industries and high-tech industrial projects with more than 300 million yuan), the "one case, one discussion" shall be implemented.

(9) For newly established modern logistics and cultural

tourism projects with fixed asset investment of more than 50 million yuan and independent legal personality, as well as headquarters economic and new infrastructure projects above the provincial level, 100% of the local retained part of value-added tax and enterprise income tax will be rewarded within three years from the first complete year of operation; For those with more than 100 million yuan, 100% reward will be given in the first three years, and 50% reward will be given in the fourth and fifth years; Those with more than 300 million yuan will be subject to "one case, one discussion".

(10) After the newly established industrial projects that do not meet the supporting measures in articles (7) and (8) are put into operation, if the annual tax is more than 2 million yuan, 100% of the local retained part of the value-added tax and enterprise income tax paid in the first three years will be rewarded; Those with more than 5 million yuan will be rewarded by 100% in the first three years and 50% in the fourth and fifth years.

(11) For projects with a fixed asset investment of more than 20 million yuan and renting standard factories, the rent for the first three years is exempted, and the rent for the fourth and fifth years is halved. During the preferential period, the standard

plant shall not be sublet or changed for other purposes.

(12) If the annual local tax amount of enterprises settled in buildings does not exceed 2 million yuan, they will be rewarded according to 20% of the local retained part of the value-added tax and enterprise income tax paid within three years; Those with 2 million yuan to 5 million yuan will be rewarded by 40% per year within three years; Those with more than 5 million yuan will be rewarded by 50% per year within three years.

(13) Foreign invested enterprises newly established or increased capital, or participated in the transformation and reorganization of enterprises in our city by means of M & A, will be rewarded by 2% of the actual amount of foreign capital in place in the current year, with a maximum of no more than 5 million yuan; Manufacturing projects established by the world's top 500 foreign-invested enterprises will be rewarded at 3% of the actual amount of foreign investment in that year, with a maximum of 7.5 million yuan.

(14) All kinds of talents who meet the support scope of this measure, assist in the introduction or self establishment of real economy enterprises or scientific research and innovation platforms, and rent factories (buildings) will be exempted from

rent within three years; 100% of the local retained part of the value-added tax and enterprise income tax paid within three years; If there is R & D investment, 30% of the R & D investment and a maximum of 2 million yuan will be awarded; In order to achieve the transformation of scientific and technological achievements, each award should be awarded no more than 1 million yuan according to its advanced nature. Those meeting the support conditions shall be given priority to industrial fund support.

3.Sponsor support measures

(15) Support intermediaries to participate in investment promotion. Support township (town) offices and relevant units to sign entrusted investment promotion agreements with business associations, investment promotion professional institutions, investment companies, consulting companies, accounting firms and other intermediary institutions to participate in investment promotion in our district, and provide a working fund of no more than 200000 yuan per year. If an intermediary agency recruits a project to land, it shall be 3% of the actual fixed asset investment of the project. Reward will be given, and the maximum reward for a single project is 2 million yuan. For the projects that introduce the world's top 500

enterprises, domestic top 500 enterprises and domestic private top 500 enterprises, another one-time reward of 300000 yuan, 200000 yuan and 100000 yuan will be given respectively.

(16) It is encouraged to hire consultants to participate in investment promotion. All township (town) offices and relevant units are encouraged to hire influential entrepreneurs, experts and successful people from Puyang who have project information resources as investment advisers in our district, and an annual activity fund of no more than 100000 yuan can be given. If the investment consultant recruits the project, it will be rewarded according to 3% of the actual fixed asset investment, and the maximum reward for a single project is 1 million yuan. For the projects of introducing the world's top 500 enterprises, domestic top 500 enterprises and domestic private top 500 enterprises, 100000 yuan, 80000 yuan and 50000 yuan will be given at one time respectively. Natural persons other than public officials who introduce projects shall be rewarded according to the standards of investment promotion consultants.

(17) Encourage public officials to participate in double recruitment and double citation. For the newly introduced projects that meet the support scope of this measure, the fixed asset investment of more than 100 million yuan and meet the

commencement conditions, or the introduction of a public official with a high-level talent, the annual assessment will be given priority to the excellent grade, and the award certificate will be issued; For newly introduced projects with more than 300 million yuan or three high-level talents, the annual assessment will be given priority to the excellent grade, the award certificate will be issued, and the third class merit will be recorded once at the same time; For the newly introduced projects with more than 500 million yuan or five high-level talents, the annual assessment will give priority to the excellent grade, award certificates will be issued, and priority will be given to the recommendation of model workers at or above the municipal level.

(18) The introduction of academicians, industry leaders, president level executives of Fortune 500 and fortune 500 enterprises and introducers of major patent inventors (except public officials) who meet the support conditions of this measure will be rewarded with 600000 yuan, 300000 yuan, 200000 yuan and 150000 yuan respectively.

4. Guarantee measures for talent and project introduction services

(19) Our district and township (town) offices strengthen

the construction of living supporting service facilities in industrial agglomeration areas to meet the material and spiritual needs of shopping consumption, culture and entertainment, health and leisure and so on.

(20) Academicians, industry leaders, president level executives of Fortune 500 and China's fortune 500 enterprises, major patent inventors, senior managers of enterprises and professional technicians at or above the deputy senior level are given priority to be included in the category of contact service experts of the Party committee, the application plan of key talent projects, and professional Title Evaluation, commendation and reward, Actively recommend candidates for "two representatives and one member"; If the spouse has work intention and meets the employment conditions, assist in arranging corresponding work; If their children need to transfer to school or enter kindergartens, primary schools or junior middle schools, priority shall be given to public kindergartens and schools according to their wishes; Key medical institutions in our district set up a "green channel" and organize free physical examination twice a year.

(21) Foreign investment projects that meet the support scope of this measure shall be given priority in terms of

environmental capacity and land use, and the Investment Promotion Department of our district shall take the lead and coordinate the handling of various procedures for project implementation.

5.Related matters

Existing enterprises in the area newly invested and incorporated companies, which meet the support conditions of this measure, enjoy the same policy support.

For major investment promotion projects with leading and exemplary role, district park projects and enclave economic projects with agglomeration driving role, more preferential policies can be given through "one case, one discussion" and "one enterprise, one policy".

The preferential provisions of the same nature and type as the measures issued by the city shall be cashed in accordance with the principle of high non repetition.

All kinds of talents referred to in this measure shall be supported in accordance with relevant regulations if they comply with relevant policies such as the measures for the implementation of the "Pushang talent plan" (Trial Implementation).

This measure shall be implemented from the date of

promulgation and shall be valid for five years. The specific policy implementation rules shall be formulated and explained by the District Investment Promotion Bureau.